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Statencommissie dd. 20 maart 2024. 
Agendapunt Investeringskrediet Grondbezit Landelijk Gebied 
 
De bijdrage van Gertjan Zuur: 

Geachte voorzitter, 
Een paar elementen zijn bij onze fractie in dit kader van belang en die we graag toetsen bij de 
gedeputeerde: 

• Er wordt, op basis van vrijwilligheid, grond aangekocht, eerder uitsluitend op basis van 
de NNN-verplichtingen en voor ruilgronden.  

• Ditzelfde krediet wordt nu ook gebruikt voor de bossenstrategie én om te zijner tijd 
ruimte te hebben voor het direct voldoen aan de beoogde beleidsdoelen uit Den Haag, 
nu nog onbekend. Er is dus sprake van een uitbreiding van het beoogde gebruik van dit 
krediet, terwijl het budget op dat laatste nog niet is aangepast. 

• De opbouw van de benodigde grondpositie is begrensd tot wat nu, op basis van de NNN-
verplichtingen en deels de bossenstrategie, maximaal nodig is of lijkt. 

• Gronden binnen NNN worden verkocht als natuur, ruilgronden gaan ‘grotendeels’ terug 
naar de landbouw. 

• Geld dat hiervoor gebruikt wordt, vloeit bij verkoop terug in de provinciekas. Risico’s zijn 
afgedekt in verschillende programma’s of worden afgedekt door het Rijk. 

Wij vragen aan de gedeputeerde of deze uitgangspunten kloppen?  
 
De CDA-fractie vindt het, in het belang van de inwoners van Drenthe, dat dit beleid moet worden 
gecontinueerd: aankopen van NNN-gronden en het opbouwen van een grondpositie, op basis 
van vrijwilligheid, zodat zo gauw als dat mogelijk is, snel concrete invulling kan worden gegeven 
aan de beleidsdoelen. Ik citeer uit de ontvangen brief van de DPG: “Juist wanneer het 
investeringskrediet grondbezit landelijk gebied niet (tijdelijk) verhoogd wordt, leidt dit tot 
stagnatie van de afspraken uit het Natuurpact.” En, voor ons nog belangrijker: “Maar ook tot 
onduidelijkheid en vertraging voor het perspectief van de landbouw.” Het voorkomt in ieder geval 
ongewenste of onnodige grondtransacties vanwege later aanvullende eisen. Wanneer nu niet 
wordt overgegaan tot een uitbreiding van het Investeringskrediet wordt het risico in de toekomst 
groter dat moet worden overgegaan tot minder vrijwillige grondtransacties. 

En dan nog dit: De provincie gaat met een stijgend areaal aan grond steeds grotere financiële 
risico’s lopen. Onze fractie wil het college dringend verzoeken deze risico’s goed te monitoren en 
ons als PS hierover op de hoogte te houden. Met deze activiteiten wordt zoveel mogelijk invulling 
gegeven aan landelijk beleid en regelgeving, ook in het belang van onze Drentse inwoners. De 
CDA-fractie is van mening dat wanneer de provincie hierdoor een scheur in de broek oploopt, 
bijv. omdat alsnog regelgeving wordt aangepast, de overheid dat verschil, de schade, moet 
bijpassen. Het kan niet zo zijn dat de Drentse inwoners opdraaien voor de door de overheid 
opgelegde verplichtingen aan de ene kant en traagheid in het bepalen van de doelen aan de 
andere kant. Wij horen graag hoe GS hierover denkt.   


